
ZÁPIS Z JEDNÁNÍ 
výboru pro legislativu, veřejnou správu a transparentnost ZHMP  

konaného on line dne 2.2.2021 od 16.00 hod. 
 
Přít.: předseda výboru Tomáš Murňák, členové výboru Mgr. Hana Holubkovová, Dr. Petr 
Novotný, Robert Pecka, Petr Přenosil, Mgr. Ivo Slávka, Martin Tománek 
Hosté: člen rady hl.m. Prahy Adam Zábranský, ředitelka odboru ZIO MHMP Dr. Eva 
Novaková 
Navržený program 

1) Program jednání, schválení zápisu z předchozí schůze a určení ověřovatele zápisu 
2) Informace o aktivitách v oblasti transparentnosti 
3) Informace o přípravě novely nařízení, kterým se mění nařízení č. 9/2011 Sb. hl. m. 

Prahy, kterým se vydává tržní řád 
4) Zpráva o činnosti výboru pro legislativu, veřejnou správu a transparentnost za rok 2020 
5) Různé 

 
V 16.00 hod. konstatoval předseda výboru T Murňák, že je připojeno on-line 7 členů výboru, 
že výbor je usnášeníschopný a zahájil schůzi. 
 
Bod 1) programu 
 
K navrženému programu nikdo neuplatnil žádné pozměňovací návrhy, připomínky nebo 
námitky. 
Přistoupeno k hlasování o návrhu programu 
7 hlasů pro, 0 proti, 0se zdržel 
I. Slávka hlasoval pro 
Program schůze byl schválen 
 
Předseda výboru T. Murňák určil ověřovatelem zápisu z této schůze člena výboru M. 
Tománka. 
 
K zápisu z minulé schůze nikdo neuplatnil žádné pozměňovací návrhy, připomínky nebo 
námitky. 
Přistoupeno k hlasování o zápisu z minulé schůze 
6 pro, 0 proti, 1 se zdržel 
I. Slávka hlasoval pro 
Zápis z minulé schůze byl schválen. 
 
Program byl schválen 
 
Bod 2) programu  Informace z oblasti transparentnosti 
 
Předseda výboru T Murňák udělil slovo referentovi tohoto bodu členu rady hl.m. Prahy 
Adamovi Zábranskému 
 
Člen rady A. Zábranský seznámil výbor s tím, že od poslední informace o agendě otevřenosti, 
kterou výboru poskytl, se událo následující: 
 
V oblasti otevřených dat byla zveřejněna data o hlasování zastupitelstva za několik posledních 
let 



Byl zveřejněn seznam sloupů veřejného osvětlení, bude dále doplněn především o GPS 
souřadnice 
V oblasti City Vizor nově spustila rozklikávací rozpočet MČ Praha 6 a Praha-Zbraslav, nyní je 
City Vizor nasazen na Magistrátu a na 9 MČ. 
V oblasti veřejných zakázek od nového roku mají všechny příspěvkové organizace povinnost 
evidovat veřejné zakázky nad 50 tis. Kč na portálu zřizovatele, hl.m. Praha koupila multilicenci 
na TENDER Arenu pro všechny příspěvkové organizace, data o zakázkách budou mít 
jednotnou strukturu a bude možné dělat datovou analýzu zadávání zakázek příspěvkovými 
organizacemi a vyhodnocovat případné rizikové skutečnosti a celkově to umožní mnohem lepší 
kontrolu zadávání zakázek příspěvkovými organizacemi ze strany gesčních odborů Magistrátu.  
V oblasti městských společností bylo ke konci minulého roku schváleno zrušení tantiém pro 
členy představenstev. Chceme, aby městské společnosti, u kterých to dává smysl, si stanovily 
politiku odměňování, kde bude třeba zohledněna i ziskovost, a aby se tantiémy nemusely řešit 
každý rok ad hoc. 
Městským společnostem bylo také uloženo, aby si připravily politiku otevřených dat. 
 
Začala příprava implementace protikorupčního systému dle normy ISO 37001, což je 
mezinárodně uznávaný standart. Pro tento úkol vznikla pracovní skupina pod vedením ředitele 
Magistrátu. Největší hodnotu tohoto systému spatřuji ve skutečnosti, že vyžaduje pravidelné 
hodnocení protikorupčních rizik a reakci na zjištěná rizika.  
Připravena k projednání je změna při zadávání zakázek malého rozsahu v prostředí Magistrátu, 
kde se navrhuje zavést pravidlo, aby od objemu zakázky 500 tis. Kč byly zakázky soutěženy 
otevřenou výzvou 
 
 
Člen výboru I. Slávka se zeptal, jak je na tom Praha 8 z hlediska open dat, především 
zveřejňování faktur. 
 
Člen rady A. Zábranský odpověděl je Praha 8 je mezi městskými částmi, kde se připravuje 
spuštění City Vizoru. Spuštění připravují městské části ve spolupráci s Operátorem ICT. 
Příprava někdy trvá relativně dlouho, protože se musí upravovat informační systémy, takže u 
Prahy 8 to bude ještě několik měsíců trvat. 
 
Nikdo další se do diskuze nehlásil, takže předseda výboru T. Murňák poděkoval členovi rady 
A. Zábranskému a přešel k projednávání  
 
 
bodu 3) programu Informace o přípravě nařízení hl.m. Prahy tržní řád 
 
Předseda výboru upozornil, že toto nařízení vydává rada hl.m. Prahy v přenesené působnosti a 
že tedy nejde o výkon samosprávy. Výboru se proto předkládá pouze pro informaci. Pak předal 
slovo referentce tohoto bodu ředitelce odboru ZIO Magistrátu Dr. Evě Novakové. 
 
Dr. E. Novaková sdělila výboru, že Magistrát v současné době připravuje dvě novely tržního 
řádu. První z nich je tzv. malá novela, co je vlastně aktualizace přílohy tržního řádu, která 
obsahuje seznam míst, kde se smí prodávat mimo kolaudované provozovny. Malá novela byla 
rozeslána do připomínkového řízení, kterého se kromě městských částí a odborů Magistrátu 
účastní i Ministerstvo průmyslu a obchodu a Technická správa komunikací, která pronajímá 
veřejná prostranství, a Institut rozvoje hl.m. Prahy. Lhůta pro podání připomínek byla stanovena 



do 29.1.2021. Připomínek je hodně, takže bude nějaký čas trvat jejich vypořádání a případné 
projednání rozporů. 
Zároveň se připravuje komplexní novela tržního řádu. Záměr komplexní novely schválila 
v prosinci rada. Změna spočívá ve zjednodušení přílohy cestou vypuštění některých podmínek 
prodeje. Zároveň se připravuje omezení doby trvání jednotlivých sezonních trhů tak, aby jeden 
sezonní trh nemohl plynule přecházet do jiného sezonního trhu. Nepředpokládá se snížení počtu 
tržních míst. Zapracovávají se některé nové činnosti na veřejných prostranstvích, jako třeba 
sousedské slavnosti. Komplexní velká novela tržního řádu je nyní konzultován v pracovním 
pořádku, po úpravách a vyhotovení definitivního paragrafovaného znění návrhu proběhne ještě 
oficiální připomínkové řízení.  
 
Člen výboru M.Tománek uplatnil dvě připomínky ke komplexní novele. K § 6 písm.m) – 
formulace týkající se ochrany potravin před kontaminací v dosahu pitné vody je 
nesrozumitelná. Další připomínka je k následujícímu písm.n), kde se říká, že při prodeji 
živočišných produktů musí provozovatel tržnice zajistit odpovídající přívod pitné vody 
s výpustí provedenou hygienickým způsobem, aby nedocházelo ke znečišťování prostředí. 
Definice živočišných produktů podle veterinárního zákona je velmi široká, patří tam třeba 
vajíčka, včelí vosk nebo med. Chtít po někom, kdo prodává med, vajíčka nebo svíčky ze včelího 
vosku, aby měl přívod vody a její hygienický odtok, není opodstatněné.  Formulace by měla 
být vycizelována. 
 
Dr. E. Novaková odpověděla, že ohledně hygienických a veterinárních požadavků ještě dojde 
k diskuzi o návrhu a k dalšímu zpřesnění a zjednodušení. 
 
Nikdo další se do diskuse nehlásil. Předseda výboru T. Murňák poděkoval Dr. E. Novakové a 
přešel k projednávání  
 
 
bodu 4 programu  Zpráva o činnosti výboru v roce 2020 
 
Ke zprávě nebyly uplatněny žádné připomínky, námitky nebo pozměňující návrhy. Předseda 
výboru T. Murňák navrhl usnesení, že výbor doporučuje předsedovi výboru předložit výroční 
zprávu o činnosti výboru zastupitelstvu hl.m. Prahy k informaci.  
 
Přistoupeno k hlasování. 7 pro-0 proti-0 se zdržel. 
I. Slávka hlasoval pro 
Návrh usnesení byl přijat.  
 
 
Bod 5 programu  Různé 
 
Nikdo se nepřihlásil o slovo. Předseda výboru T. Murňák poté prohlásil program schůze za 
vyčerpaný a schůzi v 16.28 ukončil. 

 
Tomáš Murňák, předseda výboru 

 
JUDr. Petr Jantač, tajemník výboru 

 
Ověřil: Martin Tománek, člen výboru 


